

中文社会科学引文索引(CSSCI)来源期刊  
全国中文核心期刊  
RCCSE中国核心学术期刊  
全国高校社科精品期刊  
华东地区优秀期刊  
入选江西省第二届名刊工程

ISSN 1008-2972  
CN 36-1224/F



Q K 2 2 4 3 1 5 1

# 江西财经大学学报

JIANGXI CAIJING DAXUE XUEBAO

- 习近平关于城市建设重要论述的理论来源、思想内涵与时代价值
- 中国特色社会主义发展经济学的逻辑表达
- 降费综合改革能缓解养老保险基金收支压力吗
- 环境税规制农业面源污染的政治经济学研究
- 中国房地产税立法权的配置模式及立法对策

JOURNAL OF  
JIANGXI UNIVERSITY OF  
FINANCE AND ECONOMICS



20225

### 目 录

#### 习近平新时代中国特色社会主义思想

习近平关于城市建设重要论述的理论来源、思想内涵与时代价值

..... 刘吕红 李绍军 3

#### 经济管理

中国特色社会主义发展经济学的逻辑表达 ..... 刘美平 14

“量”的积累还是“质”的飞跃：经济政策不确定性有助于推动企业绿色创新吗

..... 刘兴华 洪 攀 25

私人投资存在跨区行为互动吗 ..... 杨 青 范春荟 42

#### 保险与保障

降费综合改革能缓解养老保险基金收支压力吗

——基于可行降费空间视角 ..... 金 刚 宋经翔 60

家庭代际扶持、意愿缴费率与养老金支柱设计 ..... 龙朝阳 阳义南 77

#### “三农”研究

环境税规制农业面源污染的政治经济学研究 ..... 周志波 89

乡村产业振兴对农村居民消费升级的影响 ..... 徐宇明 周 浩 103

#### 文史哲

中国共产党红色电影的演进理路与成功经验 ..... 沈 鲁 刘鑫婷 116

#### 法与经济

中国房地产税立法权的配置模式及立法对策 ..... 唐健飞 王 乔 128

平台权力的反垄断法规制 ..... 兰江华 138

#### 书 评

新时代中国马克思主义经济学的科学探索和创新发展

——评《马克思主义经济学创新发展研究》 ..... 朱其锋 封二

# Journal of Jiangxi University of Finance & Economics

Number 5 (Serial No.143) , September, 2022

## CONTENTS

### •Xi Jinping's Thought on Socialism with Chinese Characteristics in the New Era•

- The Theoretical Source, Ideological Connotation and Value of the Times of Xi Jinping's Important Expositions on Urban Construction ..... By LIU Lyu-hong, LI Shao-jun 3

### •Economy & Management•

- The Logical Expression of Socialist Development Economics with Chinese Characteristics ..... By LIU Mei-ping 14
- Accumulation of "Quantity" or Leap of "Quality": Does Economic Policy Uncertainty Help Promote Corporate Green Innovation ..... By LIU Xing-hua, HONG Pan 25
- Does Cross Regional BehavioralInteraction Exist in Private Investment? ..... By YANG Qing, YUAN Chun-hui 42

### •Insurance and Security•

- Can the Comprehensive Reform of Fee Reduction Alleviate the Pressure of Pension Fund Revenue and Expenditure: From the Perspective of Room for Feasible Fee Reduction ..... By JIN Gang, SONG Jing-xiang 60

- Family Intergenerational Support, Willingness to Contribute and the Design of Multi Pillar Pension System ..... By LONG Chao-yang, YANG Yi-nan 77

### •Agricultural Researches•

- A Political Economic Research on Environmental Tax Regulating Agricultural Non-Point Source Pollution ..... By ZHOU Zhi-bo 89

- The Impacts of Rural Industrial Revitalization on Rural Residents' Consumption Upgrading ..... By XU Yu-ming, ZHOU Hao 103

### •Literature, History and Philosophy•

- The Evolutionary Path and Successful Experience of Chinese Communist Party's Red Movies ..... By SHEN Lu, LIU Xin-ting 116

### •Law & Economy•

- The Allocation Mode of China's Real Estate Tax Legislative Powerand Legislative Countermeasures ..... By TANG Jian-fei, WANG Qiao 128

- Antitrust Law Regulation of Platform Power ..... By LAN Jiang-hua 138

### •Book Review•

- Scientific Exploration and Innovative Development of Chinese Marxist Economics in the New Era: Comment on Research on the Innovation and Development of Marxist Economics ..... By ZHU Qi-feng Inside Front Cover

英文译校：季大方 本期执行编辑：吴书锋

# 欢迎订阅 2023 年

## 《当代财经》《江西财经大学学报》

The image shows two journal covers side-by-side. The left cover is for 'Contemporary Finance and Economics' (CFE), featuring large red squares with the characters '当代' (Contemporary) and '财经' (Finance). The right cover is for 'Journal of Jiangxi University of Finance and Economics', also featuring large red squares with the characters '财经大学' (University of Finance and Economics) and '学报' (Journal). Both covers include the year '2022' at the bottom.

主管单位：江西财经大学

主办单位：江西财经大学

编辑者：《江西财经大学学报》编辑部

出版者：当代财经杂志社

地 址：南昌市双港东大街168号

邮 编：330013

国内订阅：中国邮政集团公司全国各地分公司

国内发行：中国邮政集团公司江西省分公司

国外发行：中国国际图书贸易集团有限公司（北京399信箱）

国外发行代号：BM2487

照排制版：本社电脑制作室

印 刷：南昌航浩印刷有限公司

电 话：0791-83816610(编辑室)

0791-83816907(办公室)

在线投稿网址：<http://cfe.jxufe.edu.cn>

电子邮箱：cfe@jxufe.edu.cn

ISSN 1008-2972



09>



9 771 005 297228 万方数据

Editor-in-chief: Chen Shi-fa

Sponsor: Jiangxi University of Finance and Economics

Edited and published by: Editorial Department of Contemporary Finance & Economics (Add: Jiangxi University of Finance and Economics, Nanchang 330013, P.R.China)

Distributed abroad by: International Book Trading Corporation of China (P.O.Box 399, Beijing, China)

Website: <http://cfe.jxufe.edu.cn>

E-mail: cfe@jxufe.edu.cn

国际标准连续出版物号 ISSN 1008-2972 邮发代号 44-10  
国内统一连续出版物号 CN 36-1224/F 定价 20.00元